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POUCZENIE STRONY NIEZASTĘPOWANEJ PRZEZ ADWOKATA, RADCĘ PRAWNEGO, RZECZNIKA PATENTOWEGO LUB

PROKURATORIĘ GENERALNĄ RZECZYPOSPOLITEJ POLSKIEJ  O UPRAWNIENIU DO ZŁOŻENIA WNIOSKU O

SPORZĄDZENIE UZASADNIENIA POSTANOWIENIA/ ZARZĄDZENIA ORAZ POUCZENIE O PRAWIE DO WNIESIENIA

SKARGI

 
Postanowienie/zarządzenie wydane na posiedzeniu niejawnym - nie wymaga sporządzenia uzasadnienia z urzędu

(art. 357 § 2 [1]  k.p.c. w zw. z art. 362 k.p.c.). 

Na podstawie art. 357§2 k.p.c. w zw. z art. 13§2 k.p.c. strona niezastępowana  w postępowaniu przez adwokata,

radcę prawnego, rzecznika patentowego lub Prokuratorię Generalną Rzeczypospolitej Polskiej ma uprawnienie do

złożenia w Sądzie wniosku o sporządzenie uzasadnienia postanowienia /zarządzenia i jego zaskarżenia. Nadanie

pisma na poczcie jest równoznaczne z wniesieniem go do Sądu(art. 165 § 2 k.p.c. w zw. z art. 13 § 2 k.p.c.).

W terminie tygodnia od dnia doręczenia odpisu postanowienia /zarządzenia strona może złożyć wniosek o

sporządzenie uzasadnienia postanowienia /zarządzenia i doręczenie odpisu postanowienia/zarządzenia wraz z

uzasadnieniem (art. 357§2 (1) k.p.c. w zw. z art. 13§2 k.p.c. ). Pisemne wskazanie  zasadniczych powodów

rozstrzygnięcia - w trybie art. 357 § 5 k.p.c. w zw. z art. 13 § 2 k.p.c. – nie stanowi uzasadnienia. 

Strona wnosząca o sporządzenie uzasadnienia zarządzenia / postanowienia i doręczenie odpisu

postanowienia/zarządzenia  wraz z uzasadnieniem jest zobowiązana do:

- uiszczenia opłaty stałej w kwocie 100 zł (art. 25b ust. 1 ustawy o kosztach sądowych w sprawach cywilnych: 

- wskazania czy pisemne uzasadnienie ma dotyczyć całości postanowienia /zarządzenia czy jego części, w

szczególności poszczególnych objętych nimi rozstrzygnięć. 

 
Na postanowienie/zarządzenie wydane w sprawie rejestrowej przez referendarza sądowego przysługuje skarga (

art. 398 [22] § 1 k.p.c. i art. 518 [1] § 1 [1] k.p.c.). Skargę wnosi się - w terminie tygodnia od: 

- daty doręczenia odpisu postanowienia/ zarządzenia, 

- daty doręczenia odpisu zarządzenia/postanowienia wraz z uzasadnieniem

Skarga winna być podpisana i podlega opłacie stałej w kwocie 100zł (art. 58 ustawy o kosztach sadowych w

sprawach cywilnych, 23 ust 1 ustawy o kosztach sądowych w sprawach cywilnych). W przypadku wniesienia skargi

po złożeniu wniosku o sporządzenie uzasadnienia i doręczenie odpisu postanowienia/zarządzenia wraz z

uzasadnieniem - opłatę 100zł uiszczoną od tego wniosku zalicza się na poczet opłaty od skargi (art. 25b ust. 1

ustawy o kosztach sądowych w sprawach cywilnych). W treści skargi należy wskazać czy skarga dotyczy całości czy

części postanowienia/zarządzenia (art. 398 (24) k.p.c. w zw. z art. 397 § 3 k.p.c. w zw. z art. 368 § 1 pkt 1 k.p.c.)    

 
O odpis z KRS-u wydawany przez Centralną Informację można wystąpić po uzyskaniu zaświadczenia o dokonaniu

wpisu.

 
POUCZENIE O ADRESIE

 Przedsiębiorcy wpisanemu do rejestru sądowego doręcza się pisma procesowe lub orzeczenia na adres
udostępniony w tym rejestrze, chyba że przedsiębiorca wskazał inny adres do doręczeń. 
 Jeżeli ostatni udostępniony adres został wykreślony jako niezgodny z rzeczywistym stanem rzeczy i nie zgłoszono
wniosku o wpis nowego adresu, który podlegałby udostępnieniu, adres wykreślony jest uważany za adres
udostępniony w rejestrze (art. 133 § 22 K.p.c.). 



W razie niemożności doręczenia z uwagi na nieujawnienie w rejestrze albo w ewidencji zmiany adresu, a w
przypadku osób fizycznych miejsca zamieszkania i adresu  - pisma dla osób prawnych, organizacji, osób fizycznych
podlegających wpisowi do rejestru albo ewidencji na podstawie odrębnych przepisów - pozostawia się w aktach
sprawy ze skutkiem doręczenia, chyba że nowe miejsce zamieszkania i adres są sądowi znane (art. 139 § 3 k.p.c.). 
 Do wniosku o wpis osób reprezentujących podmiot wpisany do Rejestru, likwidatorów i prokurentów należy
dołączyć oświadczenia tych osób obejmujące ich adresy do doręczeń. Jeżeli adres do doręczeń ww. osób znajduje
się poza obszarem Unii Europejskiej, należy wskazać pełnomocnika do doręczeń w Rzeczypospolitej Polskiej.
Każdorazową zmianę adresu do doręczeń ww. osób, w tym  pełnomocnika do doręczeń w Rzeczypospolitej Polskiej,
należy zgłosić sądowi rejestrowemu, załączając nowe oświadczenie tych osób obejmujące ich adresy do doręczeń. 

 
POUCZENIE O OBOWIĄZKU WNOSZENIA PISM NA POŚREDNICTWEM SYSTEMU TELEINFORMATYCZNEGO

W postępowaniu przed sądem rejestrowym w sprawach dotyczących podmiotu podlegającego wpisowi do rejestru
przedsiębiorców lub w innej sprawie, w której wniosek został złożony za pośrednictwem systemu
teleinformatycznego, pisma procesowe wnosi się wyłącznie za pośrednictwem systemu teleinformatycznego, z
wyłączeniem środków zaskarżenia, do których rozpoznania właściwy jest Sąd Najwyższy. Pisma niewniesione za
pośrednictwem systemu teleinformatycznego nie wywołują skutków prawnych, jakie ustawa wiąże z wniesieniem
pisma do sądu (art. 125 § 21 i 6943a § 2 K.p.c.).
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